
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 19. maj stillet følgende spørgsmål nr. 

1112 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 1112:  

”Berlingske skriver den 26. april 2020, at flere eksperter mener, at ældre og svæk-

kede på landets plejehjem er blevet udsat for unødig risiko for smitte med covid-19, 

fordi myndighederne ikke har reageret rettidigt på oplysningen om, at personer uden 

symptomer kan smitte. Ministeren bedes redegøre for, om en del af de dødsfald, der 

har været på landets plejehjem, kunne have været undgået, hvis der i begyndelsen af 

februar 2020, da myndighederne blev bekendt med risikoen for smitte fra asympto-

matiske patienter, var blevet indført retningslinjer om, at alle ansatte på plejehjem-

mene skulle benytte værnemidler i forbindelse med pleje af ældre uden sympto-

mer?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelse af spørgsmålet indhentes bidrag fra Sundhedsstyrelsen. 

 

Jeg vil på den baggrund besvare spørgsmålet snarest efter, at bidraget er modtaget,  

og forventer at kunne gøre dette medio juni 2020. 
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